

MINUTES OF PROCEEDINGS

THURSDAY, NOVEMBER 22, 1984

(1)

[Text]

The Standing Committee on Indian Affairs and Northern Development met at 9:40 o'clock a.m., this day for the purpose of organization.

Members of the Committee present: Messrs. Fretz, Gormley, Holtmann, MacDougall (*Timiskaming*), Manly, Moore, Schellenberger (*Wetaskiwin*), Scowen, Suluk and Turner (*Ottawa—Carleton*).

Alternates present: Messrs. Caccia, Fraleigh, Hardey, O'Neil, Robichaud, St-Julien and Warner.

Other Member present: Mr. Allmand.

In attendance: From the Library of Parliament: Kate Dunkley and Sonya Dakers, Researchers.

The Clerk presided over the election of the Chairman.

On motion of Mr. Fretz, seconded by Mr. Turner, Mr. Schellenberger was elected Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Fretz, seconded by Mr. Turner, Mr. MacDougall was elected Vice-Chairman of the Committee.

On motion of Mr. Gormley, it was agreed,—That the Committee print 2,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence and that a copy of each issue be circulated to all bands in the country.

Mr. Fretz moved,—That the Sub-Committee on Agenda and Procedure be composed of five (5) members, three (3) members of the Conservative Party, one (1) member of the Liberal Party and one (1) member of the New Democratic Party.

After debate, the question being put on the motion, it was agreed to.

Mr. Fretz moved,—That the Chairman be authorized to hold meetings to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that four (4) members be present, including the Chairman.

And debate arising thereon;

Mr. Caccia moved,—That the motion be amended by adding immediately after the word "Chairman", the following:

"and a member of the Opposition."

After debate, the question being put on the amendment, it was, by a show of hands, defeated: Yeas: 3; Nays: 6.

Debate resumed on the motion of Mr. Fretz,—That the Chairman be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present, provided that four (4) members be present, including the Chairman.

After further debate, Mr. Holtmann moved,—That the motion be amended by adding immediately after the word "Chairman", the following:

"or Vice-Chairman."

And debate arising thereon;

PROCÈS-VERBAL

LE JEUDI 22 NOVEMBRE 1984

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des affaires indiennes et du développement du Nord canadien tient, ce jour à 9 h 40, sa séance d'organisation.

Membres du Comité présents: MM. Fretz, Gormley, Holtmann, MacDougall (*Timiskaming*), Manly, Moore, Schellenberger (*Wetaskiwin*), Scowen, Suluk, Turner (*Ottawa—Carleton*).

Substituts présents: MM. Caccia, Fraleigh, Hardey, O'Neil, Robichaud, St-Julien, Warner.

Autre député présent: M. Allmand.

Aussi présentes: De la Bibliothèque du Parlement: Kate Dunkley, Sonya Dakers, chargées de recherche.

Le greffier préside l'élection du président.

Sur motion de M. Fretz, appuyé par M. Turner, M. Schellenberger assume la présidence du Comité.

Sur motion de M. Fretz, appuyé par M. Turner, M. MacDougall assume la vice-présidence du Comité.

Sur motion de M. Gormley, il est convenu,—Que le Comité fasse imprimer 2000 exemplaires de ses Procès-verbaux et témoignages, et qu'un exemplaire de chaque tirage soit expédié à toutes les bandes du pays.

M. Fretz propose,—Que le Sous-comité du programme et de la procédure se compose de cinq (5) membres, soit trois (3) membres du parti conservateur, un (1) membre du parti libéral et un (1) membre du parti néo-démocrate.

Après débat, la motion est mise aux voix et adoptée.

M. Fretz propose,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions et à permettre l'impression des témoignages en l'absence du quorum, pourvu que quatre (4) membres, y compris le président, y soient présents.

Un débat s'ensuit à ce sujet.

M. Caccia propose,—Que la motion soit modifiée en ajoutant, à la suite du mot «président», ce qui suit:

«et un membre de l'opposition».

Après débat, l'amendement est mis aux voix et rejeté par vote à main levée: Pour: 3; Contre: 6.

Le débat reprend sur la motion de M. Fretz,—Que le président soit autorisé à tenir des réunions, à recevoir des témoignages et à en permettre l'impression en l'absence du quorum, pourvu que quatre (4) membres, y compris le président, y soient présents.

Après un nouveau débat, M. Holtmann propose,—Que la motion soit modifiée en ajoutant à la suite du mot «président», ce qui suit:

«ou le vice-président».

Un débat s'engage à ce sujet.